

**Oral Question**  
**Dennis Bevington**  
**Tuesday, March 27, 2012**

**National Defence**

**Mr. Dennis Bevington (Western Arctic, NDP):**

Mr. Speaker, the [Prime Minister](#)'s promised Arctic naval base at Nanisivik has been downgraded to a fuel cache and an unheated shed.

In 2006, the [Prime Minister](#) promised to build a deepwater port at Iqaluit that could be used by the military. This would be vital infrastructure that could help the people of the Arctic reduce their costs and build a prosperous territory. Instead of photo ops and empty rhetoric, the government should have focused on getting the job done for northerners.

When is the government going to realize that the best way to protect the Arctic is by helping the people who call it home?

**Hon. Julian Fantino (Associate Minister of National Defence, CPC):**

Mr. Speaker, Canada's north is central to our government's vision for Canada and the future. We continue to develop the Nanisivik station to serve as a docking and refuelling station for the Royal Canadian Navy and other government vessels operating in the north. Through our northern strategy, our government continues to increase Canada's presence and sovereignty in the Arctic.

**Question orale**  
**Dennis Bevington**  
**Mardi, Mars 27, 2012**

**La défense nationale**

**M. Dennis Bevington (Western Arctic, NPD):**

Monsieur le Président, la base navale que le premier ministre avait promis de construire à Nanisivik, dans l'Arctique, n'est maintenant plus qu'une cache à carburant et une remise sans chauffage.

En 2006, le premier ministre a promis de construire à Iqaluit un port en eau profonde qui pourrait être utilisé par l'armée. Cette infrastructure essentielle permettrait de réduire les coûts pour les peuples de l'Arctique et favoriserait la prospérité de cette région. Au lieu de se prêter à des séances de photos et de nous servir des paroles creuses, les conservateurs devraient donner suite aux promesses faites aux habitants du Nord.

Quand le gouvernement comprendra-t-il que le meilleur moyen de protéger l'Arctique consiste à aider les gens qui y vivent?

**L'hon. Julian Fantino (ministre associé de la Défense nationale, PCC):**

Monsieur le Président, le Nord canadien constitue un élément central de la vision que le gouvernement a définie pour le Canada et l'avenir. Nous continuons à doter la station de Nanisivik des installations nécessaires pour qu'elle puisse servir de poste de mouillage et de ravitaillement pour les navires de la Marine royale canadienne et des autres navires du gouvernement postés dans le Nord. Grâce à sa Stratégie pour le Nord, le gouvernement conservateur continue à affirmer la présence et la souveraineté du Canada dans l'Arctique.